
PROTOKÓŁ NR 2/2013 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  

i Opieki Społecznej w dniu 07.02.2013 r. 

 

Obecni : 

Według załączonej listy obecności ( załącznik nr 1 do protokołu ). 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Dzieci i młodzież w mieście. Powołanie Młodzieżowej Rady Miasta. 

2. Sprawy bieżące.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr 1/2013 z posiedzenia komisji w dniu 17.01.2013 r. 

 

 

      Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Nyga otworzył posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej i na podstawie listy obecności 

radnych stwierdził, że liczba obecnych na sali radnych pozwala na prawomocne 

obradowanie i podejmowanie wniosków.  

Przywitał członków komisji, burmistrza miasta Bernarda Pustelnika, zastępcę 

burmistrza Leszka Kryczka, naczelnika wydziału GK oraz Pana Lecha Gawina.  

Następnie zapytał, czy wszyscy członkowie komisji otrzymali zawiadomienie  

z proponowanym porządkiem posiedzenia oraz materiałami i czy zgłaszają ewentualne 

uwagi lub wnioski. 

Radni nie zgłosili uwag.  

Porządek posiedzenia został przyjęty większością głosów przy 4 głosach za,  

1 wstrzymującym.  

 

Ad. 1 

Wiceprzewodniczący komisji poinformował, że temat dotyczący „Dzieci i młodzieży 

w mieście oraz powołania Młodzieżowej Rady Miasta” pojawia się po raz trzeci.  

Z ustaleń komisji na poprzednim posiedzeniu wynikało, że Rada zajmie się tym 

tematem na komisji, a następnie na sesji, gdy pojawi się grupa zainteresowanych 

uczniów, młodzieży, która chciałaby w Bieruniu pełnić funkcję Młodzieżowej Rady 
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jako organu konsultacyjnego. Niestety, nie ma reprezentantów tej grupy społecznej, 

nie wpłynęło żadne pismo, które wskazywałoby na chęć uczestnictwa w takim 

gremium. Temat miał być rozpoznany przez przewodniczącego Rady, ale jest on 

nieobecny. Otworzył dyskusję, aby znać opinie i wnioski co do dalszych działań  

w takiej sytuacji.   

W dyskusji zabrali głos: 

Radny Marcin Nyga stwierdził, że powołanie Młodzieżowej Rady  jest dobrym 

pomysłem, młodzież należy aktywizować, włączać w pewne zadania samorządowe, 

ale przede wszystkim należy oczekiwać inicjatywy ze strony ludzi młodych. Rada jest 

przychylna na takie rozwiązania, ale tej inicjatywy nie ma i aktualnie trzeba ten temat 

odłożyć.           

Burmistrz stwierdził, że temat należy traktować poważnie, przeznaczyć odpowiednie 

środki finansowe na pracę Młodzieżowej Rady, rozważyć temat pod względem 

organizacyjnym tj. udziału radnych i organu wykonawczego w pracy Rady, 

przygotowywania materiałów, opiniowania przez grupę radnych, obowiązkowego 

udziału przewodniczących komisji lub ich zastępców w pracach z młodzieżą. 

Radny Ryszard Piskorek stwierdził, że jeżeli Rada Miejska miałaby zajmować się tym 

tematem, to inicjatywa powinna wyjść z środowisk młodzieżowych, z postulatami  

i argumentami przekonującymi o potrzebie utworzenia takiego organu. 

Radny Sławomir Wawrzyniak stwierdził, że w temacie wiodącym posiedzenia 

komisji, jakim jest młodzież i dzieci w mieście oraz powołanie Młodzieżowej Rady, 

nie ma udziału ludzi młodych. Przewodniczący Rady (klub radnych), wystąpił  

z propozycją takiego tematu, żeby młodzież aktywizować, ale nie ma zainteresowania, 

więc nie powinno się na siłę podejmować działań w tym kierunku, należy zakończyć 

temat i nie odkładać na inny termin.  

Wiceprzewodniczący komisji przedstawił informację dotyczącą funkcjonowania 

Młodzieżowej Rady w Rawie Mazowieckiej sygnalizując, że muszą być zaplanowane 

środki w budżecie na działalność Rady, a w budżecie naszej gminy takich środków nie 

ma. Zaproponował przyjęcie następującego stanowiska komisji:  
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„W związku z zerowym zainteresowaniem tematem Młodzieżowej Rady Miejskiej, 

Komisja Oświaty stoi na stanowisku by wrócić do tematu, po zwróceniu się z tym 

tematem zainteresowanej grupy młodzieży”.    

Radny Sławomir Wawrzyniak zwrócił się do Burmistrza z zapytaniem, jakie jest 

zainteresowanie projektem „Akademia sukcesu”. 

Wiceprzewodniczący komisji zaproponował, żeby pytanie zgłosić w sprawach 

bieżących. 

Radny Ryszard Piskorek stwierdził, że zaproponowane stanowisko zawęża istotę 

tematu i uznał, że do tematu można wrócić, gdy sytuacja będzie sprzyjająca temu.  

Wiceprzewodniczący komisji w związku z brakiem reprezentacji młodzieży, brakiem 

materiałów oraz osób odpowiedzialnych za przygotowanie tematu, zaproponował 

zakończenie tego punktu posiedzenia komisji bez podjęcia stanowiska komisji. 

 

 

 

Ad.  2 

1. Komisja Oświaty przystąpiła do zaopiniowania następujących projektów uchwał: 

a) w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 

Miasta Bierunia, 

Naczelnik wydziału GK Jan Stocki omówił projekt uchwały zgodnie z załączonym 

uzasadnieniem sygnalizując, że obecnie są 2 wnioski oczekujące na udzielenie 

zezwoleń. Poinformował o ilości punktów sprzedaży napojów alkoholowych na 

terenie Bierunia i okolicznych gmin (zał. nr 2 do protokołu). 

W czasie dyskusji głos zabrali: 

Radny Ryszard Piskorek przypomniał, że  w 2000 roku na terenie Bierunia były 24 

punkty sprzedaży alkoholu. Zwrócił uwagę, że liczba mieszkańców nieznacznie 

maleje, a dostęp do zakupu alkoholu stał się łatwiejszy. Podał dla przykładu  

liczbę punktów sprzedaży napojów alkoholowych do liczby punktów sprzedaży 

pieczywa przy ul. Granitowej w Bieruniu Nowym, których jest znacznie więcej. 

Stwierdził, że komisji znane są problemy związane ze sprawami alkoholu za 
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pośrednictwem sprawozdań przekazywanych przez dyrektora MOPS, działalności 

świetlic socjoterapeutycznych, stowarzyszenia „Dromader”, spraw dotyczących 

odwożenia osób do Izby Wytrzeźwień i będąc członkiem tej komisji nie może 

głosować pozytywnie za projektem w/wym. uchwały. 

Wiceprzewodniczący komisji stwierdził, że liczba punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych w mieście nie ma wpływu na liczbę osób spożywających alkohol. 

Punktami sprzedaży napojów alkoholowych są przeważnie sklepy spożywcze, dla 

których aspekt sprzedaży tych napojów jest bardzo ważny z uwagi na utrzymanie 

się tych placówek na rynku i zapewnienie miejsc pracy. Problemem nie jest  

liczba punktów sprzedaży, tylko jak egzekwowana jest ustawa o wychowaniu  

w trzeźwości przez odpowiednie służby: komisję ds. alkoholowych, straż miejską  

i policję. Stwierdził, że jest potrzeba zwiększenia liczby punktów sprzedaży 

napojów alkoholowych, nie o 10 punktów, jak zaproponował uchwałodawca lecz  

o 2 punkty zgodnie z dwoma wnioskami oczekującymi na udzielenie zezwoleń. 

Naczelnik wydziału GK poinformował, że jeżeli członkowie komisji nie zaopiniują 

pozytywnie przedstawionej wersji projektu uchwały, to proponuje jako 

autopoprawkę, by nie zwiększać liczby punktów sprzedaży tzn. pozostawić 70 

punktów, ale podzielić je na: 

 35 punktów sprzedaży napojów alkoholowych pow. 4,5% przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży (sklepy), 

 35 punktów sprzedaży napojów alkoholowych pow. 4,5% przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Radny Marcin Nyga stwierdził, że ta sprawa ma dwa aspekty: 1) problemy 

alkoholowe związane ze sprzedażą napojów alkoholowych, 2) przedsiębiorczość. 

Intencją radnych nie jest blokowanie inicjatywy przedsiębiorców, problemem jest 

przestrzeganie przepisów prawa. 

Wiceprzewodniczący komisji stwierdził, że rozwiązanie zaproponowane przez 

naczelnika wydziału GK jest słuszne.  

Zwrócił się o przegłosowanie wniosku, by w projekcie uchwały w § 1 pkt 1) 

wprowadzić „35 punktów…” i w § 1 pkt 2) również wprowadzić „35 punktów…” 

Za przyjęciem wniosku oddano: 
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1 głos za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący 

 

Następnie Komisja Oświaty przystąpiła do przyjęcia następującej opinii: 

Opinia 1 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych na terenie Miasta Bierunia.  

Za przyjęciem opinii oddano: 1 głos za, 4 przeciw, 0 wstrzymujących – opinia nie 

uzyskała wymaganej większości głosów) 

 

 

b) w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta Bierunia miejsc sprzedaży  

i podawania napojów alkoholowych. 

Naczelnik wydziału GK Jan Stocki omówił projekt uchwały zgodnie z załączonym 

uzasadnieniem sygnalizując, że jest to uchwała porządkująca. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Komisja Oświaty przyjęła większością głosów przy 2 głosach za, 3 wstrzymujących 

następującą opinię: 

Opinia 2 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta Bierunia 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

 
2. Wiceprzewodniczący komisji poinformował, że: 

 wpłynęło pisma starosty bieruńsko-lędzińskiego z zaproszeniem na dzień  

21 marca br. do sali widowiskowo-kinowej „Piast” w Lędzinach na wręczenie 

Nagrody Starosty w dziedzinie kultury następującym laureatom: Chórowi 

„Jutrzenka”, Romualdowi Kubicielowi i Janowi Wieczorkowi (zał. nr 3 do 

protokołu),  

 wpłynęło sprawozdanie Ośrodka Oświaty z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
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prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – do wiadomości 

radnych. 

 

W ramach spraw bieżących: 

Radny Marcin Nyga – zgłosił sprawę ruchu busów na ul. Kadłubowej i ul. Kopcowej 

po zmianie organizacji ruchu. Uzyskał informację od zastępca burmistrza, że zostały 

wysłane pisma do przewoźników, żeby tamtędy nie jeździli, ale nie stosują się do tego. 

Zwrócił się o podjęcie działań, żeby busy jeździły wyznaczonymi trasami.  

Radna Anna Bogucka-Lysko zapytała, kiedy będzie przetarg na rehabilitację dzieci  

i młodzieży i od kiedy będzie prowadzona rehabilitacja w tym roku. 

Zastępca burmistrza poinformował, że wyjaśni tą sprawę na posiedzeniu Komisji 

Finansów. 

Radny Sławomir Wawrzyniak zwrócił się o przybliżenie realizacji projektu 

„Akademia sukcesu”. 

Burmistrz poinformował, że projekt „Akademia sukcesu” cieszy się bardzo dużym 

powodzeniem wśród młodzieży, ponieważ są darmowe wyjazdy zagraniczne m.in. do 

Londynu,  mające na celu naukę języka obcego, są zajęcia dodatkowe łącznie  

z feriami, zimowiskami. Niejednokrotnie były kłopoty ze znalezieniem koordynatora 

do realizacji projektu, zwrócono się z tym do nauczycieli szkół bieruńskich, ale nie 

było pozytywnego odzewu, w związku z powyższym został ogłoszony przetarg  

i wygrała firma z zewnątrz. Do realizacji projektu są zatrudnieni nauczyciele  

z zewnątrz z okolic Pszczyny za stawkę około 40% mniejszą od założeń. Projekt 

realizowany jest zgodnie z harmonogramem, zgodnie z wytycznymi, jest pozytywnie 

oceniany. Oszczędności powstałe z wynagrodzeń nauczycieli zostały skierowane na 

dodatkowe zajęcia dla dzieci, na które Urząd Marszałkowski wyraził zgodę. 

 

 

Ad. 3 

Protokół Nr 1/2013 z posiedzenia komisji w dniu 17.01.2013 r. został przyjęty 

jednogłośnie przy 5 głosach za. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała :  Elżbieta Dukat 


